
Lekcia: Józ 2, 1-11                                                                                        Kázeň: Józ 2, 9

Bratia a sestry,
 Jericho bolo úplne prvé mesto, na ktoré v zasľúbenej zemi Izraelci narazili. Jericho

bolo vstupnou bránou do celého Kanaánu. Patrilo medzi najstaršie mestá. Archeologické
vykopávky svedčia o tom, že bolo vynikajúco opevnené. Ak si Izraelci chceli Kanaán
podmaniť,  museli  v  prvom  rade  dobyť  Jericho.  Józua  poslal  vopred  dvoch  svojich
mužov, aby v tajnosti toto mesto preskúmali. Cieľom nebolo zhodnotenie sily protivníka,
ale hľadanie Božej vôle. 

V  Biblii  nachádzame  viacero  príbehov  o  bojoch,  ktorými  si  prešla  armáda
Izraelcov. Sú zaujímavé kvôli svojmu výsledku. Izraelci neraz stáli proti početnejšiemu
nepriateľovi a zvíťazili. Inokedy sa pustili do boja s vojskom, ktoré bolo menšie, a predsa
sa im zvíťaziť nepodarilo. Výsledok boja nezávisel od početnosti vojska, výzbroje alebo
vojnovej taktiky. Záležalo iba na Božom požehnaní.

 Kráľ Dávid v jednej svojej piesni oslavuje Hospodina týmito slovami: Opásal si
ma silou do boja. Odporcov mojich zohol si podo mňa.  (2S 22, 40) Žalmista napísal:
Hospodin je moja sila a môj štít...  (Ž 28, 7)  Apoštol Pavol vyznáva:  Ale vďaka Bohu,
ktorý nám dal víťazstvo v našom Pánovi Ježišovi Kristovi! (1Kor 15, 57) V poslednej
knihe Biblie, v Zjavení Jána, sa píše: Oni však zvíťazili nad ním krvou Baránkovou... (12,
11) Vďaka Ježišovi nás aj na konci čaká večné víťazstvo.

Človek sa môže snažiť ako len chce, ale ak Pán Boh rozhodol inak, potom je každá
ľudská moc bezmocná. Boh stojí nad všetkým. Môžeme si to všimnúť už na začiatku
knihy Jób.  Jób mohol  byť tvrdo skúšaný iba  preto,  lebo to  Boh dovolil.  Boh určuje
hranice  aj  tomu zlému. Ježiš  išiel  cestou kríža,  pretože nasledoval  Božiu vôľu.  Ježiš
povedal Pilátovi: Nemal by si nado mnou moci, keby ti nebolo dané zhora. (Jn 19, 11) O
Božej  moci,  ktorá  stojí  nad  všetkými  ľudskými  plánmi,  sa  veľmi  jasne  píše  v  Liste
Jakuba:  A teraz už vy, ktorí hovoríte: Dnes alebo zajtra vypravíme sa do tohto alebo
tamtoho mesta, pobudneme tam rok a budeme kupčiť a zarábať - veď neviete, čo bude
zajtra s vaším životom; ste para, ktorá sa nakrátko ukáže, a potom zmizne; miesto toho,
aby ste hovorili: Ak Pán bude chcieť, budeme živí a vykonáme toto alebo tamto!  (4, 13-
15)

Pisatelia biblických textov a tiež mnohé biblické postavy vnímali svoje životy pod
autoritou živého Boha. Uvedomovali si, že sa im podarí iba to, čo dovolí Boh. Máme aj
my takýto pohľad na svoj život? Ženieme sa za svojimi plánmi, alebo sme ochotní sa
podvoliť  tomu,  čo  od  nás  žiada  Božie  slovo?  Nasledovanie  Božej  vôle  nemá  byť
rozdelené na nedeľný a bežný deň. Našu vôľu máme podriadiť pod Božiu vôľu stále.
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 Rachab prezradila vyzvedačom, že zvesť o Bohu Izraelcov sa už šíri  aj  medzi
obyvateľmi Jericha. Kvôli tomu stratili odvahu. Na jednej strane je Hospodin, ktorý dáva
svojmu  ľudu  odvahu  v  každom  čase.  Na  druhej  strane  sú  pohanské  božstvá  a  ich
prestrašení uctievači. Keď človek stratí odvahu, je akoby paralyzovaný. Nemá silu kráčať
ďalej. Je obklopený tmou a nevidí ani malé svetielko, podľa ktorého by vedel určiť smer,
ktorým sa má ďalej uberať.

Odvahu  strácame  vtedy,  keď  sa  ukáže  ako  falošné  to,  čo  bolo  zdrojom  našej
odvahy. Prečo sa vôbec namáhať? Prečo zápasiť za to dobré? Robíme to preto, lebo naša
odvaha je v Bohu. Naša odvaha má pevný základ. V prvej kapitole vyzýva Boh Józuu
takto:  „Buď  silný  a  odvážny...“  Byť  odvážny  v  biblickom  význame  slova,  znamená
spoliehať sa na Hospodina. Odvážne je žiť podľa Božích prikázaní, aj keď z toho nemá
človek  žiadnu  zjavnú  výhodu.  Odvážne  je  preukazovať  milosrdenstvo  každému  bez
rozdielu.  Odvážne  je  postaviť  sa  za  dobrú  vec,  aj  keď  nás  za  to  nikto  nepochváli.
Odvážne  je  obetovať  sa  za  druhého.  Odvážne  je  kráčať  po  úzkej  ceste.  Odvážne  je
pokoriť sa. Odvážne je vzdať sa pomsty a robiť dobre aj svojim nepriateľom. 

K tomu všetkému nás vedie Božie slovo. Božie slovo je vždy oznámené s pevnou
istotou. Nie je tam miesto pre žiadne možno alebo pravdepodobne. Božie slovo je jasné a
priame. Neveríme, že Kristus bol s najväčšou pravdepodobnosťou vzkriesený. Veríme, že
Kristus bol vzkriesený. Veríme v Ježiša, ktorý bol ukrižovaný a vzkriesený. To je základ
našej viery. Boh nie je prislabý, aby mohol splniť, čo zasľúbil. Božie slovo je pravda.
Božie slovo platí a plní sa. Odvahu, ktorú dáva Boh skrze Ducha Svätého do našich sŕdc,
nám nikto vziať nedokáže.

Obyvatelia  Jericha  stratili  odvahu a  silu,  pretože  nedúfali  v  Hospodina.  Nádej,
ktorú dáva Hospodin je večná. Nemôže ju zmariť ani smrť. Keď dúfame v Hospodina,
nestratíme  odvahu  a  silu  v  žiadnej  životnej  skúške.  To  neznamená,  že  sa  už  nikdy
nebudeme báť. Práve v ťažkých chvíľach sme skrze Božie slovo vyzývaní, aby sme boli
odvážni. Naša odvaha môže byť vystavená rôznym skúškam. Obstojí len vtedy, keď je
založená na Bohu. Nech by sme klesli aj na úplné dno, stále máme nádej. Naša sila nie je
v nás, ale v Bohu. Vďaka Bohu veríme a táto viera vydrží až do konca. Kým dôverujeme
Bohu, nestratíme odvahu. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v 1. liste Petrovom v 3. k.: 
Ktože  vám uškodí,  keď  budete  horliť  za  dobré?  Ale  ak  aj  trpíte  pre  spravodlivosť,
blahoslavení  ste.  Nebojte  sa  ich  ani  sa  neľakajte,  ale  Pána,  Krista,  posväcujte  v
srdciach!  Každému,  kto  by  vás  bral  na  zodpovednosť  pre  vašu  nádej,  buďte  stále
pripravení vydať počet, pravda, v tichosti a s bázňou, majúc čisté svedomie, aby tí, čo
potupujú  vaše  cnostné  správanie  v  Kristovi,  práve  v  tom boli  zahanbení,  v  čom vás
ohovárajú. 
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen.

-2-


